



INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS

www.aija.org

The International Arbitration
Commission presents:
**6th AIJA Annual Arbitration
Conference**

La commission d'arbitrage
internationale présente :
**6^e conférence annuelle de
l'AIJA sur l'arbitrage**

The Commercial Fraud, the Antitrust
and the Litigation Commissions
present:
**Seminar on Dawn Raids and
Internal Investigations**

Les commissions droit pénal des
affaires, antitrust et contentieux
judiciaire présentent :
**Séminaire sur les perquisitions
« Dawn Raids » et enquêtes
internes**

**12-14 June 2014
12-14 juin 2014**

**Vienna
A U S T R I A**

With the support of / Avec le soutien de :



Sponsored by / Sponsorisé par :



BINDER GRÖSSWANG



MME PARTNERS

TORGLER



schönherr

RUOSS VÖGELE PARTNER
RECHTSANWÄLTE ATTORNEYS AT LAW

walderwys



WARTMANN & MERKER
RECHTSANWÄLTE ATTORNEYS AT LAW





AIJA IS THE ONLY GLOBAL ASSOCIATION DEVOTED TO LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL AGED 45 AND UNDER. AIJA, THROUGH A WIDE RANGE OF MEETINGS, SEMINARS, LAW COURSES AND ADVOCACY, PROMOTES PROFESSIONAL COOPERATION AND FRIENDSHIP AMONG YOUNG, CAREER BUILDING LEGAL PROFESSIONALS AROUND THE WORLD.

INTRIGUED BY ISSUES ON THE CUTTING EDGE OF INTERNATIONAL LAW? INTERESTED IN BUILDING AN INTERNATIONAL PRACTICE? EAGER NOT ONLY TO BECOME PART OF A NETWORK OF THOUSANDS OF CAREER BUILDING LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL FROM ALL OVER THE WORLD, BUT ALSO, WITH A LITTLE EFFORT, TO BECOME THEIR FRIENDS? KEEN TO GO TO SEMINARS RUN BY ENTHUSIASTIC PROFESSIONALS WHO WILL SHARE THEIR IDEAS AND INVOLVE YOU IN DISCUSSIONS ON THE LATEST DEVELOPMENTS IN LAW AND BUSINESS? THEN AIJA IS YOUR ASSOCIATION.

AIJA GIVES LEGAL PROFESSIONALS AN EXCELLENT OPPORTUNITY TO CONTRIBUTE TO IMPORTANT TOPICS CONCERNING THE PROFESSION IN AN INTERNATIONAL ENVIRONMENT. WITHIN AIJA, LAWYERS AND IN-HOUSE COUNSEL CAN SHARE VIEWS AND EXPERIENCES WITH OTHER COLLEAGUES FROM AROUND THE WORLD AND ENHANCE THEIR PROFESSIONAL SKILLS. WE FOCUS NOT ONLY ON LEGAL SKILLS, BUT EQUALLY IMPORTANTLY ON CONTRIBUTING TO THE BROADER PROFESSIONAL DEVELOPMENT OF OUR MEMBERS, WHICH IS OF PARAMOUNT IMPORTANCE TO THE 21ST CENTURY LAWYER AND INCLUDES NEGOTIATION AND MANAGEMENT SKILLS AND THE ABILITY TO WORK IN A MULTI-CULTURAL ENVIRONMENT. BY JOINING AIJA YOU WILL BENEFIT FROM THE INPUT OF, AND DISCUSSIONS WITH, COLLEAGUES ON AN EQUAL FOOTING. WE DO NOT "LECTURE" – WE "SHARE, LEARN AND BENEFIT".

DEFENDING THOSE PRINCIPLES, WHICH ARE AN INTRICATE PART OF THE LEGAL PROFESSION WORLDWIDE, AIJA IS ALSO COMMITTED TO THE DEFENCE OF HUMAN RIGHTS AND THE SOCIAL RESPONSIBILITY OF LEGAL PROFESSIONALS.



Introduction

6th AIJA Annual Arbitration Conference

The AIJA International Arbitration Commission is delighted to invite you to join us in Vienna for the 6th Annual Arbitration Conference on 12-14 June 2014.

The conference, which is supported by VIAC and ABA SIL, will be a great occasion to hear from top-level international practitioners and academics about their views on hot topics in international arbitration. An entire day will be dedicated to interactive workshops moderated by experienced practitioners. The workshops will be in a format designed to guarantee lively debates.

The conference is a must for all lawyers and in-house counsel interested and involved in international arbitration and those who wish to be better prepared for future disputes. It will also be a good opportunity for young arbitration practitioners to establish and develop relationships with colleagues from other firms and countries.

The conference is a unique opportunity to benefit from an outstanding scientific program in Austria's top economic region and one of Europe's top-notch arbitration places.

The Organising Committee ensures a social program that will meet the highest expectations.

Seminar on Dawn Raids and Internal Investigations

Dawn raids, whether in the context of antitrust actions, criminal prosecutions or private civil proceedings, are the realization of a worst-case scenario. Prosecutors and police will severely disrupt business and generate concerns among employees and negative external publicity. Moreover, a dawn raid is often the beginning of long, intense criminal or antitrust investigations or court proceedings against the company and its employees. In this difficult situation, both internal and external counsel must make sure to give the right advice – usually at very short notice.

The AIJA Antitrust, Commercial Fraud, and Litigation Commissions, supported by the DRI (the Voice of the Defence Bar), are proud to present a high-end seminar on the challenges of preparing for and handling dawn raids as well as on the right decisions to take in their aftermath.

Our highly experienced speakers, who come from private practice, regulators, industry and external consultancies, will give you an insight into their practice and guide you through the many challenging issues facing lawyers dealing with dawn raids and internal investigations. Keep in touch with the latest developments in this exciting area.





L'AIJA EST LA SEULE ASSOCIATION MONDIALE CONSACRÉE AUX AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES DE MOINS DE 45 ANS. EN PROPOSANT UN LARGE CHOIX DE RÉUNIONS, SÉMINAIRES, COURS DE DROIT ET DE PLAIDOIRIE, L'AIJA ENCOURAGE LA COLLABORATION ET L'AMITIÉ ENTRE LES JEUNES QUI FONT CARRIÈRE DANS LES PROFESSIONS JURIDIQUES DANS LE MONDE ENTIER.

CURIeux DES DERNIERS DÉVELOPPEMENTS DU DROIT INTERNATIONAL ? INTÉRESSÉ PAR LA CRÉATION D'UN CABINET INTERNATIONAL ? ENTHOUSIASTE À L'IDÉE DE NE PAS SEULEMENT FAIRE PARTIE D'UN RÉSEAU DE MILLIERS D'AVOCATS OU DE JURISTES DÉMARRANT LEUR CARRIÈRE DANS LE MONDE ENTIER, MAIS DE FAIRE UN PETIT EFFORT POUR DEVENIR LEUR AMI ? ATTIRÉ PAR DES SÉMINAIRES ANIMÉS PAR DES PROFESSIONNELS ENTHOUSIASTES QUI PARTAGENT LEURS IDÉES AVEC VOUS ET VOUS FONT PARTICIPER AUX DISCUSSIONS SUR LES DERNIÈRES AVANCÉES EN DROIT DES AFFAIRES ? ALORS L'AIJA EST VOTRE ASSOCIATION.

L'AIJA OFFRE AUX PROFESSIONNELS DU DROIT UNE EXCELLENTE OPPORTUNITÉ DE CONTRIBUER DANS UN ENVIRONNEMENT INTERNATIONAL AUX SUJETS IMPORTANTS QUI CONCERNENT LA PROFESSION. AU SEIN DE L'AIJA, AVOCATS ET JURISTES D'ENTREPRISES PARTAGENT LEURS AVIS ET LEURS EXPÉRIENCES AVEC D'AUTRES COLLÈGUES DU MONDE ENTIER ET AMÉLIORENT LEURS APTITUDES PROFESSIONNELLES. NOUS NE METTONS PAS SEULEMENT L'ACCENT SUR LES COMPÉTENCES LÉGALES MAIS AUSSI SUR DES ASPECTS TELS QUE LA NÉGOCIATION, LA CAPACITÉ DE GESTION ET L'APTITUDE À TRAVAILLER DANS UN ENVIRONNEMENT MULTICULTUREL, QUI SONT TOUT AUSSI IMPORTANTS POUR LE DÉVELOPPEMENT PROFESSIONNEL DE NOS MEMBRES, ET QUI CONSTITUENT DES COMPÉTENCES PRIMORDIALES POUR UN AVOCAT AU 21^e SIÈCLE. EN REJOIGNANT L'AIJA, VOUS BÉNÉFICIEREZ DES IDÉES DE VOS COLLÈGUES ET DE DISCUSSIONS AVEC EUX SUR UN PIED D'ÉGALITÉ. NOUS NE « DONNONS PAS DE LEÇONS » – NOUS « PARTAGEONS, NOUS APPRENNONS ET NOUS EN TIRONS BÉNÉFICE ».

TOUT EN DÉFENDANT LES PRINCIPES QUI FONT PARTIE INTÉGRANTE DES PROFESSIONS JURIDIQUES PARTOUT LE MONDE, L'AIJA EST AUSSI UN ARDENT DÉFENSEUR DES DROITS DE L'HOMME ET DE LA RESPONSABILITÉ SOCIALE DES PROFESSIONS JURIDIQUES.



Introduction

6^e conférence annuelle de l'AIJA sur l'arbitrage

La commission d'arbitrage international de l'AIJA est ravie de vous inviter à Vienne pour la 6^e conférence annuelle de l'arbitrage qui se tiendra du 12 au 14 juin 2014.

La conférence qui est soutenue par VIAC et ABA SIL sera une bonne opportunité d'avoir l'avis de praticiens internationaux et d'universitaires concernant des thèmes actuels d'arbitrage. Un jour entier sera consacré à des workshops interactifs animés par des praticiens expérimentés. Les workshops seront conçus pour garantir des débats vifs et animés.

La conférence est un must pour tous les avocats et conseillers in house intéressés et impliqués dans l'arbitrage international et ceux qui veulent être mieux préparés pour le traitement de futurs conflits. Ce sera aussi une bonne occasion pour de jeunes praticiens de l'arbitrage d'établir et de développer des relations avec des collègues d'autres sociétés et d'autres pays.

La conférence est une occasion unique de profiter d'un programme scientifique remarquable dans un forum majeur pour l'arbitrage en Europe.

Le comité d'organisation promet un programme d'activités qui répondra aux attentes les plus exigeantes.

Séminaire sur les perquisitions « Dawn Raids » et enquêtes internes

Les Dawn Raids – soit dans le contexte de procédures antitrust, soit liés avec des enquêtes pénales ou des litiges civils – représentent pour les entreprises concernées la réalisation du scénario catastrophe. Les enquêteurs et la police perturberont sévèrement l'activité de l'entreprise et causeront de l'inquiétude parmi les employés et une publicité extérieure négative. En outre, les Dawn Raids marquent souvent le début de longues et intenses investigations ou litiges pénaux ou antitrust à l'encontre de l'entreprise et de ses employés. Dans cette situation difficile, l'avocat et le conseil interne doivent s'assurer de donner le bon conseil – normalement dans un délai très court.

Les commissions Antitrust, Droit pénal des affaires et Contentieux judiciaire de l' AIJA, sponsorisés par le DRI (the Voice of the Defence Bar), sont fiers de vous présenter un séminaire haut de gamme traitant des défis à relever en préparant et en assistant à des Dawn Raids ainsi que les décisions à prendre par la suite.

Nos conférenciers hautement expérimentés, venant de la pratique privée, des instances officielles, de l'industrie et des consultants externes, vous donneront un aperçu de leur pratique et vous guideront à travers les nombreuses difficultés auxquelles les avocats sont confrontés dans le cadre d'un Dawn Raid ou d'une enquête interne. Restez au courant des derniers développements dans ce domaine très excitant !



Program

6th AIJA Annual Arbitration Conference

Thursday, 12 June 2014

- 18.30 Welcome Reception sponsored by Dorda Brugger Jordis at Dorda Brugger Jordis, Universitätsring 10, Vienna
- 21.00 Exclusive guided tour of the Leopold Museum, Museumsplatz 1, Vienna (www.leopoldmuseum.org), sponsored by DRI

Friday, 13 June 2014

- 8.00 Registration
- 9.00 **Introduction to the Conference**
Anita Schläpfer, President of AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich
Michelangelo Cicogna, De Berti Jacchia, Milan, President of the AIJA Arbitration Commission
Christoph Stippel, Dorda Brugger Jordis, Vienna, Chair of the OC and
Simone Stebler, Bär & Karrer AG, Zurich, Co-Chair of the OC
- 9.30 **WORKSHOPS**
- A) I wish I was a tech wizard: the use of new technologies in international arbitration**
Moderators:
Florian Haugeneder, WolfTheiss, Vienna
Hagit Elul, Hughes Hubbard and Reed, New York
Lisa Beisteiner, Schoenherr, Vienna
- B) In search of the smoking gun: document production and e-discovery**
Moderators:
Pascale Gola, Ruoss Vögele Partner, Zurich, Vice-President of the AIJA Arbitration Commission
Andrea Meier, Wartmann & Merker, Zurich
Guy Pendell, CMS Cameron McKenna LLP, London
- C) Process design: how to structure arbitration proceedings**
Moderators:
Sandra De Vito Bieri, Bratschi Wiederkehr & Buob, Zurich
Marie Bérard, Clifford Chance, London
Shannon Lazzarini, Skadden Arps, Meagher & Flom LLP, New York
- 11.00 Coffee Break
- 11.30 **Repeat of Workshops A, B and C**
- 13.00 Lunch sponsored by Walder Wyss, Zurich
- 14.00 **WORKSHOPS**
- D) Take the witness!**
Moderators:
Mark Mc Neil, Shearman & Sterling, Paris
Michèle Landtwing, MME Partners, Zug
Johannes Willheim, Willheim I Müller, Vienna
- E) Take the expert!**
Moderators:
Michelle Bock, WilmerHale, Frankfurt
Michelangelo Cicogna, De Berti Jacchia, Milan, President of the AIJA Arbitration Commission
Friedericke Schäfer, Torggler RAe, Vienna
- F) Get help from state courts: the judicial authorities' assistance in the taking of evidence**
Moderators:
Christian W. Konrad, Konrad & Partners, Vienna
Jeremy Zell, Vinge, Stockholm
John D. Roesser, Alston & Bird LLP, New York
- 15.30 Coffee Break
- 16.00 **Repeat of Workshops D, E and F**

- 18.00 **Informal Commission Meeting**
Michelangelo Cicogna, De Berti Jacchia, Milan, President of the AIJA Arbitration Commission
Pascale Gola, Ruoss Vögele Partner, Zurich, Vice-President of the AIJA Arbitration Commission
Tero Kovanen, Borenius, Helsinki, Vice-President of the AIJA Arbitration Commission

- 19.30 Dinner sponsored by Graf & Pitkowitz, Vienna, at the Palais Daun Kinsky, Freyung 4, Vienna (www.palaisevents.at/palaisdaunkinsky.html)

Saturday, 14 June 2014

- 8.00 Registration
- 9.00 **Does the applicable law matter? – Conflict of laws in international arbitration and "amiable composition"**
Moderators:
Christoph Stippel, Dorda Brugger Jordis, Vienna, Chair of the OC and
Simone Stebler, Bär & Karrer AG, Zurich, Co-Chair of the OC
Speakers:
Prof. Franco Ferrari, NYU School of Law, New York
Prof. Dr. Paul Oberhammer, Universität Wien, Vienna
James E. Berger, King & Spalding, New York
- 10.30 Coffee Break
- 11.00 **How to series: How to find the facts to build your case**
Moderators:
András Szecskay, Szecskay Attorneys at Law, Budapest
Bernhard Berger, Kellerhals Anwälte, Berne
Nikolaus Pitkowitz, Graf & Pitkowitz, Vienna
- 11.45 **How to series: How to draft persuasive submissions**
Moderators:
Matthew Secomb, White & Case LLP, Paris
Niamh Leinwather, Freshfields, Vienna
Alice Fremuth-Wolf, VIAC, Vienna
- 12.30 **Conference close**
- 12.45 Lunch sponsored by DSC Rechtsanwälte, Vienna
- 17.30-18.30 Third-Man Tour (www.drittemanntour.at)
- 19.30 Dinner sponsored by Willheim Müller, Vienna, at the Bergstation, Karlsplatz 5, Vienna (www.bergstation-tirol.at)



Programme

6^e conférence annuelle de l'AIJA sur l'arbitrage

Jeudi 12 juin 2014

- 18.30 Cocktail d'accueil sponsorisé par Dorda Brugger Jordis chez Dorda Brugger Jordis, Universitätsring 10, Vienne
- 21.00 Visite guidée du Leopold Museum, Museumsplatz 1, Vienne (www.leopoldmuseum.org), sponsorisé par DRI

Vendredi 13 juin 2014

- 8.00 Inscription
- 9.00 **Introduction de la conférence**
Anita Schläpfer, Présidente de l'AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich
Michelangelo Cicogna, De Berti Jacchia, Milan, président de la commission d'arbitrage international de l'AIJA
Christoph Stippel, Dorda Brugger Jordis, Vienne, président du comité d'organisation et
Simone Stebler, Bär & Karrer AG, Zurich, vice-présidente du comité d'organisation
- 9.30 **WORKSHOPS**
- A) Nouvelles technologies dans l'arbitrage international**
Modérateurs :
Florian Haugeneder, Wolf Theiss, Vienne
Hagit Elul, Hughes Hubbard and Reed, New York
Lisa Beisteiner, Schoenherr, Vienne
- B) Production de documents et « e-discovery »**
Modérateurs :
Pascale Gola, Ruoss Vögele Partner, Zurich, vice-présidente de la commission d'arbitrage international de l'AIJA
Andrea Meier, Wartmann & Merker, Zurich
Guy Pendell, CMS Cameron McKenna LLP, Londres
- C) Comment structurer le procès d'arbitrage**
Modérateurs :
Sandra De Vito Bieri, Bratschi Wiederkehr & Buob, Zurich
Marie Bérard, Clifford Chance, Londres
Shannon Lazzarini, Skadden Arps, Meagher & Flom LLP, New York
- 11.00 Pause café
- 11.30 **Répétition des workshops A, B et C**
- 13.00 Déjeuner sponsorisé par Walder Wyss, Zurich
- 14.00 **WORKSHOPS**
- D) Les témoins dans l'arbitrage international**
Modérateurs :
Mark Mc Neil, Shearman & Sterling, Paris
Michèle Landtwing, MME Partners, Zug
Johannes Willheim, Willheim I Müller, Vienne
- E) Les experts dans l'arbitrage international**
Modérateurs :
Michelle Bock, WilmerHale, Frankfurt
Michelangelo Cicogna, De Berti Jacchia, Milan, président de la commission d'arbitrage international de l'AIJA
Friedericke Schäfer, Torggler RAe, Vienne
- F) L'assistance du juge d'appui**
Modérateurs :
Christian W. Konrad, Konrad & Partners, Vienna
Jeremy Zell, Vinge, Stockholm
John D. Roesser, Alston & Bird LLP, New York
- 15.30 Pause café
- 16.00 **Répétition des workshops D, E, et F**

- 18.00 **Réunion informelle de la commission**
Michelangelo Cicogna, De Berti Jacchia, Milan, président de la commission d'arbitrage international de l'AIJA
Pascale Gola, Ruoss Vögele Partner, Zurich, vice-présidente de la commission d'arbitrage international de l'AIJA
Tero Kovanen, Borenius, Helsinki, vice-président de la commission d'arbitrage international de l'AIJA
- 19.30 Dîner sponsorisé par Graf & Pitkowit, Vienne, au Palais Daun Kinsky, Freyung 4, Vienne (www.plaisevents.at/palaisdaunkinsky.html)

Samedi 14 juin 2014

- 8.00 Inscription
- 9.00 **Qu'importe la loi applicable ? – Les conflits de lois dans l'arbitrage international et l'amiable composition**
Modérateurs :
Christoph Stippel, Dorda Brugger Jordis, Vienne, président du comité d'organisation et
Simone Stebler, Bär & Karrer AG, Zurich, vice-présidente du comité d'organisation
Orateurs :
Prof. Franco Ferrari, NYU School of Law, New York
Prof. Dr. Paul Oberhammer, Universität Wien, Vienne
James E. Berger, King & Spalding, New York
- 10.30 Pause café
- 11.00 **Comment rassembler les preuves pour bâtir ton dossier ?**
Modérateurs :
András Szecskay, Szecskay Attorneys at Law, Budapest
Bernhard Berger, Kellerhals Anwälte, Berne
Nikolaus Pitkowit, Graf & Pitkowit Rechtsanwälte GmbH, Vienne
- 13.15 **Comment rédiger des mémoires convaincants ?**
Modérateurs :
Matthew Secomb, White & Case LLP, Paris
Niamh Leinwather, Freshfields, Vienne
Alice Fremuth-Wolf, VIAC, Vienne
- 12.30 **Clôture de la conférence**
- 12.45 Déjeuner sponsorisé par DSC Rechtsanwälte, Vienne
- 17.30-18.30 Sur les Traces du Troisième Homme (www.drittermantour.at)
- 19.30 Dîner sponsorisé par Willheim Müller, Vienne, à Bergstation, Karlsplatz 5, Vienne (www.bergstation-tirol.at)

Program

Seminar on Dawn Raids and Internal Investigations

Thursday, 12 June 2014

- 18.30 Welcome Reception sponsored by Dorda Brugger Jordis at Dorda Brugger Jordis, Universitätsring 10, Vienna
- 21.00 Exclusive guided tour of the Leopold Museum, Museumsplatz 1, Vienna, sponsored by DRI (www.leopoldmuseum.org)

Friday, 13 June 2014

- 8.00 Registration
- 9.00 **Introduction to the conference**
Anita Schläpfer, President of AIJA, Schellenberg Wittmer, Zurich
Gregoire Ryelandt, Houthoff Buruma, Brussels, President of the AIJA Antitrust Commission
Eva Bonacker, SKW Schwarz, Munich, Chair of the Scientific Committee
Ned Beale, Trowers & Hamlin LLP, London, Co-Chair of the Scientific Committee
Alexander v. Saucken, Roxin LLP, Munich, Co-Chair of the Scientific Committee
- 9.30 **One man's joy and one man's sorrow. A case-based presentation on Dos and Don'ts in the preparation for and during a dawn raid.**
Moderator:
Eva Bonacker, SKW Schwarz, Munich
Speakers:
Arnaud Pericard, Pech de la Clause, Paris
Michael Klöcker, Gorrissen Federspiel, Copenhagen
Karin Mair, Deloitte Austria, National Leader Forensic, Vienna
- 11.00 Coffee break
- 11.30 **WORKSHOP**
The calm after the storm?
A mock strategy meeting after a dawn raid on options, immediate actions and long-term measures.
Moderator:
Benjamin Borsodi, Schellenberg Wittmer, Geneva
Speakers:
Joost Fanoy, BarentsKrans, The Hague
Jasvinder Nakhwal, Peters & Peters LLP, London
- 13.00 Lunch sponsored by Walder Wyss, Zurich
- 14.00 **Dos and Don'ts in internal corporate investigations.**
Moderator:
Alexander v. Saucken, Roxin LLP, Munich
Speakers:
Lauren Reynolds, Microsoft Corporation, Munich
Martin Kreutner, International Anti-Corruption Academy, Laxenburg
Mark Beardsworth, Brown Rudnick LLP, London
Ben Johnson, Alix Partners, London
- 15.30 Coffee break
- 16.00 **WORKSHOP**
Interrogation Practice in Internal Investigations
Sascha Süße, Roxin LLP, Hamburg
- 18.00 **Informal Commission Meetings**
- 19.30 Dinner sponsored by Graf & Pitkowitz, Vienna, at the Palais Daun Kinsky, Freyung 4, Vienna (www.palaisevents.at/palaisdaunkinsky.html)

Saturday, 14 June 2014

- 8.00 Registration
- 9.00 **"Private" dawn raids.**
Moderator:
Roberto Viscomi, Studio Viscomi, Milan
Speakers:
Aurélie Conrad Hari, Bär & Karrer, Geneva
Liana Pallot, Baker & Partners, Jersey
Marcus Fruchter, Schopf & Weiss LLP, Chicago
- 10.30 Coffee break
- 11.00 **Battening down the hatches – A discussion on crisis management in litigation and public proceedings.**
Moderator:
Leopoldo Pagotto, Zingales & Pagotto Sociedade de Advogados, São Paulo
Speakers:
Tom Blackwell, CEO, EM Communications, Moscow
Nicole Bäck-Knapp, Ecker & Partner, Vienna
Michael Walbert, Schoenherr, Vienna
Ned Beale, Trowers & Hamlin LLP, London
- 11.45 **Cliffs and traps in practice. Interaction between internal investigations, criminal or antitrust proceedings and civil litigation**
Moderator:
Thomas Funke, Osborne Clarke, Cologne/Brussels
Speakers:
Glenn Zakaib, Cassels Brock, Toronto
Johannes Willheim, Willheim Müller Rechtsanwälte, Vienna
Sophie Scemla, Heenan Blaikie, Paris
- 12.30 **Conference close**
- 12.45 Lunch sponsored by DSC Rechtsanwälte, Vienna
- 17.30-18.30 Third-Man Tour (www.drittermanntour.at)
- 19.30 Dinner sponsored by Willheim Müller, Vienna, at the Bergstation, Karlsplatz 5, Vienna (www.bergstation-tirol.at)



Programme

Séminaire sur les perquisitions « Dawn Raids » et enquêtes internes

Jeudi 12 juin 2014

- 18.30 Cocktail d'accueil sponsorisé par Dorda Brugger Jordis chez Dorda Brugger Jordis, Universitätsring 10, Vienne
- 21.00 Visite guidée du Leopold Museum, Museumsplatz 1, Vienne (www.leopoldmuseum.org), sponsorisé par DRI

Vendredi 13 juin 2014

- 8.00 Inscription
- 9.00 **Remarques introductives**
Anita Schläpfer, présidente de l'AUA, Schellenberg Wittmer, Zurich
Grégoire Ryelandt, Houthoff Buruma, Bruxelles, président de la commission de l'Antitrust
Eva Bonacker, SKW Schwarz, Munich, présidente du Comité scientifique
Ned Beale, Trowers & Hamlin LLP, Londres, vice-président du Comité scientifique
Alexander v. Saucken, Roxin LLP, Munich, vice-président du Comité scientifique
- 9.30 **Le malheur des uns fait le bonheur des autres :**
Une présentation autour de cas pratiques sur les « Dos and Don'ts » aussi bien lors de la préparation des dawn raids que pendant leur exécution
Modérateur :
Eva Bonacker, SKW Schwarz, Munich
Orateurs :
Arnaud Pericard, Pech de la Clause, Paris
Michael Klöcker, Gorrissen Federspiel, Copenhague
Karin Mair, Deloitte Austria, National Leader Forensic, Vienne
- 11.00 Pause café
- 11.30 **ATELIER :**
Le calme après la tempête ?
Une réunion de stratégie après un dawn raid sur les options et les mesures immédiates et à long terme.
Modérateur :
Benjamin Borsodi, Schellenberg Wittmer, Genève
Orateurs :
Joost Fanoy, BarentsKrans, La Haye
Jasvinder Nakhwal, Peters & Peters LLP, Londres
- 13.00 Déjeuner sponsorisé par Walder Wyss, Zurich
- 14.00 **« Dos and Don'ts » pendant une enquête interne.**
Modérateur :
Alexander v. Saucken, Roxin LLP, Munich
Orateurs :
Lauren Reynolds, Microsoft Corporation, Munich
Martin Kreutner, International Anti Corruption Academy, Laxenburg
Mark Beardsworth, Brown Rudnick LLP, Londres
Ben Johnson, Alix Partners, Londres
- 15.30 Pause café
- 16.00 **ATELIER :**
Un exercice pratique : L'interrogatoire pendant une enquête interne.
Sascha Süße, Roxin LLP, Hambourg
- 18.00 **Réunions informelles des commissions**
- 19.30 Dîner sponsorisé par Graf & Pitkowit, Vienne, au Palais Daun Kinsky, Freyung 4, Vienne (www.palaisdaunkinsky.html)

Samedi 14 juin 2014

- 8.00 Inscription
- 9.00 **Les dawn raids « privés ».**
Modérateurs :
Roberto Viscomi, Studio Viscomi, Milan
Orateurs :
Aurélié Conrad Hari, Bär & Karrer, Genève
Liana Pallot, Baker & Partners, Jersey
Marcus Fruchter, Schopf & Weiss LLP, Chicago
- 10.30 Pause café
- 11.00 **Fermer les volets – Une discussion sur la gestion de crise lors de litiges et de procédures publics.**
Modérateur :
Leopoldo Pagotto, Zingales & Pagotto Sociedade de Advogados, São Paulo
Orateurs :
Tom Blackwell, CEO, EM Communications, Moscou
Nicole Bäck-Knapp, Ecker & Partner, Vienne
Michael Walbert, Schoenherr, Vienne
Ned Beale, Trowers & Hamlin LLP, Londres
- 11.45 **Les relations des enquêtes internes et publiques avec le litige civil.**
Modérateur :
Thomas Funke, Osborne Clarke, Cologne/Bruelles
Orateurs :
Glenn Zakaib, Cassels Brock, Toronto
Johannes Willheim, Willheim Müller Rechtsanwälte, Vienne
Sophie Scemla, Heenan Blaikie, Paris
- 12.30 **Clôture de la conférence**
- 12.45 Déjeuner sponsorisé par DSC Rechtsanwälte, Vienne
- 17.30-18.30 Sur les Traces du Troisième Homme (www.drittermanntour.at)
- 19.30 Dîner sponsorisé par Willheim Müller, Vienne, à Bergstation, Karlsplatz 5, Vienne (www.bergstation-tirol.at)

Practical information / Informations pratiques

Conference venue

VIAC Vienna International Arbitral Center

Wiedner Hauptstrasse 63
1045 Vienna, Austria
Tel: +43 (0)5 90 900 4397
Fax: +43 (0)5 90 900 216

Language – Number of participants – Cancellation

The seminars will be held in English without simultaneous translation. The number of participants is limited. Registration takes place on a first-come, first-served basis. The organisers reserve the right to cancel or modify each of the seminars. In this case neither the organizers nor their representatives will be liable for any loss incurred by any participant, nor will they refund any money paid to them in connection with the event. A participant who cannot attend may send a substitute participant at no cost. Should you need to cancel your participation, please inform the AIJA Office (office@aija.org). The following terms and conditions apply:

Cancellation of participation will be handled as follows, provided the cancellation has been sent to AIJA in writing in a timely fashion:

Up to 6 weeks: Refund of 100% of the registration fees paid less an administrative fee of 50 EUR

Up to 2 weeks: Refund of 50% of the registration fee paid less an administrative fee of 50 EUR

After 2 weeks: No further refund.

In order to avoid problems with refunds, we strongly advise those who require a visa to register as early as possible.

Please note that, in the event of any cancellation or no-shows, rooms will be at the participant's expense.

Registration Fees: (+VAT if applicable)	≤ 12.05.2014	> 12.05.2014
Speaker	EUR 320	EUR 440
AIJA Member < 35 / In-house Counsel	EUR 320	EUR 440
AIJA Member ≥ 35	EUR 370	EUR 490
Non AIJA Member < 35	EUR 395	EUR 510
Non AIJA Member ≥ 35	EUR 490	EUR 565
Accompanying person	EUR 150	EUR 150
Third-Man Tour	EUR 5	EUR 5
Dinner on Saturday	EUR 50	EUR 50

The registration fee includes attendance at the seminar, documentation, coffee breaks, lunches on Friday and Saturday, the Thursday and Friday dinners.

The accompanying persons' fee includes the dinner on Thursday and Friday. Registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee.

Payment should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following account: **IBAN: BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT: GKCCBEBB**
Ref: AIJA Vienna 06/2014 + NAME OF THE PARTICIPANTS

Accommodation is not included in the registration fee and is at the participants' expense.

Regarding accommodation we recommend the following hotels, all situated within walking distance of the seminar venue:

Penta Hotel (from € 99/night):

<http://www.pentahotels.com/en/hotels/vieph-vienna/everything/>

Hotel Das Triest (from € 161/night):

http://www.dastriest.at/?site=start&user_lang=en

Due to high season, reservations should be made or completed **before May 2, 2014**. Please refer to AIJA in order to secure the above-mentioned prices.

Dress code: Smart casual (working sessions and evening program).

Lieu de la conférence

VIAC Vienna International Arbitral Center

Wiedner Hauptstrasse 63
1045 Vienne, Autriche
Tél : +43 (0)5 90 900 4397
Fax : +43 (0)5 90 900 216

Langue – Nombre de participants – Annulation

Les séminaires se déroulent en anglais sans traduction simultanée. Le nombre de participants est limité. L'inscription est effectuée par ordre chronologique. Les organisateurs se réservent le droit d'annuler ou de modifier les séminaires. Dans ce cas, ni les organisateurs, ni leurs représentants ne peuvent être tenus responsables des pertes encourues par les participants, qui ne seront remboursés d'aucune somme qui leur aurait été versée dans le cadre de cet événement. Un participant qui ne peut être présent peut se faire replacer.

En cas d'annulation, veuillez en informer par écrit le bureau de l'AIJA (aija@office.org).

Condition d'annulation pour les inscriptions :

6 semaines avant : remboursement intégral moins 50 EUR de frais de dossier

2 semaines avant : 50 % des droits vous seront remboursés moins 50 EUR de frais de dossier

Moins de 2 semaines avant : aucun remboursement n'est prévu.

Afin d'éviter les problèmes de remboursement, nous conseillons vivement aux personnes qui doivent demander un visa de s'inscrire le plus tôt possible.

Veuillez noter qu'en cas d'annulation ou de non-présentation, les nuitées seront à charge du participant.

Frais d'inscription : (+TVA si applicable)	≤ 12.05.2014	> 12.05.2014
Intervenant	320 EUR	440 EUR
Membre AIJA < 35 / Juriste d'entreprise	320 EUR	440 EUR
Membre AIJA ≥ 35	370 EUR	490 EUR
Non-membre AIJA < 35	395 EUR	510 EUR
Non-membre AIJA ≥ 35	490 EUR	565 EUR
Accompagnant	150 EUR	150 EUR
Third-man tour	5 EUR	5 EUR
Dîner Samedi	50 EUR	50 EUR

Les frais d'inscription comprennent la participation aux travaux scientifiques du séminaire, la documentation, les pauses café, les déjeuners du vendredi et du samedi et les dîners du jeudi et du vendredi.

Les frais d'inscription des accompagnants comprennent les dîners du jeudi et du vendredi.

L'inscription vous engage immédiatement, mais la participation à l'évènement ne sera possible qu'après paiement des frais d'inscription.

Le paiement doit être effectué en EUR, sans frais pour les organisateurs, sur le compte suivant : **IBAN BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT : GKCCBEBB**
Réf : AIJA Vienna 06/2014 + NOM DU PARTICIPANT

Hôtel

L'hébergement n'est pas compris dans les frais d'inscription et est à la charge des participants.

Nous recommandons les hôtels suivants à proximité du lieu du séminaire :

Penta Hotel (à partir de 99 €/nuit) :

<http://www.pentahotels.com/en/hotels/vieph-vienna/everything/>

Hotel Das Triest (à partir de 161 €/nuit) :

http://www.dastriest.at/?site=start&user_lang=en

Nous recommandons de faire les réservations **avant le 2 mai 2014**. Afin de profiter des prix indiqués ci-dessus, veuillez indiquer « AIJA ».

Tenue vestimentaire : smart casual (séances de travail et programme du soir).



Registration Form / Bulletin d'inscription



VIENNA, 12-14.06.2014

To be returned to / À retourner à : Before / avant le : 05.06.2014
AIJA – Anne Degimbe – Rue de l'Hôtel des Monnaies, 133 –
B – 1060 Brussels / Bruxelles – Belgium / Belgique – Office@aija.org
Or register online at www.aija.org / Ou inscrivez-vous en ligne sur www.aija.org

Complete in block capitals or attach a business card / À compléter en lettres majuscules ou joignez une carte de visite.

AIJA Member / Membre AIJA Nr I would like to become an AIJA member / Je désire devenir membre de l'AIJA

First and last name / Nom et Prénom Title / Titre

VAT/TVA Nr Law firm / Cabinet

Address / Adresse

Zip Code / Code postal City / Ville

Tel. / Tél. Fax

E-mail Website

Date of birth / Date de naissance Gender / Sexe F M

Accompanying person(s) / Accompagnant(s)

First AIJA Event? / Premier événement AIJA ? Yes / Oui No / Non Special dietary requirements / Régimes alimentaires

Delegate / Participant Acc. pers

- I will attend the Arbitration Conference / je participe à la Conférence sur l'arbitrage
- I will attend the Seminar on Dawn Raids and Internal Investigations. / je participe au Séminaire « Dawn Raids » et enquêtes internes
- I will attend the Welcome reception on Thursday 12 / je participe à la réception de bienvenue le jeudi 12
- I will attend the guided tour of the Leopold Museum / je participe à la visite guidée du Musée Léopold
- I will attend the Friday dinner / je participe au dîner du vendredi soir

Registration Fees – Frais d'inscription (+ VAT if applicable / + TVA si applicable) ≤ 12.05.2014 > 12.05.2014

	≤ 12.05.2014	> 12.05.2014	EUR
<input type="checkbox"/> Speaker / Intervenant	EUR 320	EUR 440	EUR
<input type="checkbox"/> AIJA member / membre AIJA < 35	EUR 320	EUR 440	EUR
<input type="checkbox"/> AIJA member / membre AIJA ≥ 35	EUR 370	EUR 490	EUR
<input type="checkbox"/> Non-member / Non-membre AIJA < 35	EUR 395	EUR 510	EUR
<input type="checkbox"/> Non-member / Non-membre AIJA ≥ 35	EUR 490	EUR 565	EUR
<input type="checkbox"/> Accompanying person / Accompagnant	EUR 150	EUR 150	EUR
<input type="checkbox"/> In-house counsel / Juriste d'entreprise	EUR 320	EUR 440	EUR
Optional / En option :			
<input type="checkbox"/> Third-Man Tour / sur les Traces du Troisième Homme	EUR 5	EUR 5	EUR
<input type="checkbox"/> Dinner on Saturday / Dîner Samedi	EUR 50	EUR 50	EUR
<input type="checkbox"/> Donation SOS Avocats			EUR
<input type="checkbox"/> Donation to the AIJA Scholarship Fund / Donation aux bourses d'études de l'AIJA			EUR

TOTAL

EUR

PAYMENT METHODS/MODES DE PAIEMENT :

- BY BANK TRANSFER:** The total amount should be transferred in EUR with no cost to the organisers to the following AIJA bank account: **IBAN BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT: GKCCBEBB – BELFIUS BANQUE SA – Boulevard Pacheco 44 – 1000 Brussels – Ref: AIJA Vienna 06/2014 + NAME OF THE PARTICIPANTS**
- PAR VIREMENT BANCAIRE :** le montant total doit être transféré en EUR sans frais pour les organisateurs sur le compte bancaire suivant : **IBAN BE23 0688 9668 4191 – BIC/SWIFT : GKCCBEBB – BELFIUS BANQUE SA – Boulevard Pacheco 44 – 1000 Bruxelles – Réf : AIJA Vienna 06/2014 + NOM DU PARTICIPANT**
- BY CREDIT CARD (Visa, Mastercard or Amex):** For security reasons, we kindly invite you to use the online registration form if you wish to pay by credit card. This is available on www.aija.org.
- PAR CARTE DE CRÉDIT (Visa, Mastercard ou Amex) :** pour des raisons de sécurité, nous vous invitons à utiliser le bulletin d'inscription en ligne si vous souhaitez payer par carte de crédit. Ce bulletin est disponible sur www.aija.org.

Cancellation: carefully read our cancellation policy in the administration section.

Annulation : veuillez lire attentivement nos conditions d'annulation dans la section administrative du programme.

Accommodation / Hôtel :

Reservations must be made directly with the hotel. Please visit the AIJA website for more information / Les réservations doivent être faites directement auprès de l'hôtel. Plus d'informations sont disponibles sur le site Internet de l'AIJA.

- By registering I accept the general terms and conditions and I accept that my registration is considered binding immediately, but participation in the event is possible only after full payment of the registration fee (tick box)
- En m'inscrivant, j'accepte les conditions générales et suis immédiatement engagé(e), mais ma participation à l'évènement ne sera possible qu'après paiement des frais d'inscriptions (cocher la case)

Date

Signature

Organization / Organisation

Organizing and Scientific Committee for the 6th AIJA Annual Arbitration Conference / Comité d'organisation et scientifique pour 6^e conférence annuelle de l'AIJA sur l'arbitrage

Christoph Stippl, Chair

Dorda Brugger Jordis
Rechtsanwälte GmbH
Universitätsring 10, 1010 Vienna
christoph.stippl@dbj.at

Simone Stebler, Co-Chair

Bär & Karrer AG
Brandschenkestrasse 90,
8027 Zurich
simone.stebler@baerkarrer.ch

Michelangelo Cicogna

De Berti Jacchia
Via San Paolo 7, 20121 Milan
m.cicogna@dejalex.com

Pascale Gola

Ruoss Vögele Partner
Kreuzstrasse 54
Postfach
8032 Zurich
gola@rvpartner.ch

Michèle Landtwing

MME Partners
Gubelstrasse 11,
6300 Zug
michele.landtwing@mmepartners.ch

Scientific Committee for the Seminar on Dawn Raids and Internal Investigations / Comité scientifique pour séminaire sur les perquisitions et enquêtes internes

Eva Bonacker, Chair

SKW Schwarz Rechtsanwälte
Wittelsbacherplatz 1,
80333 Munich
e.bonacker@skwschwarz.de

Alexander von Saucken, Co-Chair

Roxin Rechtsanwälte LLP
Brienner Straße 9,
80333 Munich
saucken@roxin.de

Ned Beale, Co-Chair

Trowers & Hamlins LLP
3 Bunhill Row,
London EC1Y 8YZ
nbeale@trowers.com

AIJA Commissions responsible for the scientific program / Commissions de l'AIJA en charge du programme scientifique :

- International Arbitration / Arbitrage International
- Commercial Fraud / Droit pénal des affaires
- Antitrust
- Litigation / Contentieux judiciaires

“Young lawyers of every country stand together. They intend to defend those principles which are common and which they consider to be indivisible from the notion of justice and law.” | AIJA, Declaration of Athens. Adopted, August 27, 1966.



i am aiJa

**INTERNATIONAL ASSOCIATION OF YOUNG LAWYERS
ASSOCIATION INTERNATIONALE DES JEUNES AVOCATS**

Non-Profit Association / Association sans but lucratif
Rue de l'Hôtel des Monnaies 133 – BE-1060 BRUSSELS/BRUXELLES – T. +32 2 347 33 34 – F. +32 2 347 55 22
e-mail : office@aija.org – www.aija.org – VAT/TVA : BE 0850.829.857